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Protokół nr 56 
z posiedzenia Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów  

w dniu 25.01.2023 r. 
(wideokonferencja) 

 
Posiedzenie prowadził Pan Marek Kopel Przewodniczący Komisji Budżetu, 
Skarbu i Finansów. W posiedzeniu wzięli udział członkowie Komisji i zaproszeni 
goście zgodnie z załączonymi listami obecności. 
 

PORZĄDEK POSIEDZENIA: 
1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku. 

2. Opiniowanie projektów uchwał Sejmiku Województwa Śląskiego 

w szczególności z druków: VI/614, VI/615, VI/616, VI/617, VI/618. 

3. Sprawy różne. 

 

Ad. 1 
Przewodniczący – stwierdził prawomocność posiedzenia i przedstawił proponowany 
porządek posiedzenia.  
 
Komisja jednogłośnie (za – 7) przyjęła zaproponowany porządek posiedzenia. 
 
Ad. 2  
Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Samorządu Województwa 

Śląskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 

ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2023 (druk 

VI/626).  

Celina Pająk Dyrektor Departamentu Promocji i Projektów Społecznych – nadzór 

prawny Wojewody zakwestionował pewne zapisy uchwały i dokonaliśmy ich korekty 

zgodnie z wytycznymi nadzoru.   

Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy 

Samorządu Województwa Śląskiego z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego 

i o wolontariacie na rok 2023 (druk VI/626).  

 

Komisja w głosowaniu: za - 7, przeciw - 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

przyjęcia Programu współpracy Samorządu Województwa Śląskiego 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2023 (druk 

VI/626). 

 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie ustalenia 

wysokości opłaty za przeprowadzenie egzaminu państwowego na prawo jazdy 

w Wojewódzkich Ośrodkach Ruchu Drogowego na terenie województwa śląskiego 

(druk VI/627).  
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Iwona Kiwior Dyrektor Departamentu Transportu i Drogownictwa – z dniem 1 

stycznie br. weszła w życie ustawa z dnia 4 listopada 2022 roku zmieniająca ustawę 

Prawo o ruchu drogowym oraz ustawę o kierujących pojazdami. Zgodnie z ustawą 

przez okres nie dłuższy niż 6 miesięcy od dnia wejścia w życie ustawy sejmiki 

województw mają ustalić stawki opłat egzaminacyjnych na prawo jazdy oraz zasady 

wynagradzania egzaminatorów. Dotychczas opłaty za egzaminy państwowe na prawo 

jazdy oraz wynagradzania egzaminatorów należały do kompetencji Ministra 

Transportu. W związku z tymi zamianami, w ubiegłym roku, a dokładnie 21 grudnia 

skierowaliśmy pismo do dyrektorów WORD z prośbą o przeprowadzenie analizy czy 

zachodzi konieczność dokonywania zmiany wysokości opłat. Wystąpiliśmy również 

z prośbą o przygotowanie projektu, który określi warunki wynagradzania 

egzaminatorów. Zaleciliśmy współpracę pomiędzy WORD, aby opracowano jednolite 

procedury na całe województwo. Dyrektorzy WORD jednomyślnie wskazali potrzebę 

podniesienie wysokości opłat za przeprowadzenie egzaminu i przedstawili zgodne 

propozycje wysokości, tak w części teoretycznej, jak i części praktycznej. Natomiast 

przedstawione przez dyrektorów WORD zasady wynagradzania egzaminatorów są 

bardzo rozbieżne i wymagają dalszych prac i analiz. WORD są wojewódzkimi 

samorządnymi osobami prawnymi, których przychody z działalności egzaminacyjnej 

stanowią główne źródło przychodów (80-90%). Analizując przewidywane wyniki 

finansowe WORD za 2022 rok można stwierdzić że: WORD w Katowicach obecnie 

wykazuje stratę w wysokości ok. 3,5 mln zł, WORD w Częstochowie stratę 

w wysokości ok. 1 mln 275 tys. zł, a WORD w Bielsku – Białej ma zysk wysokości 

40 tys. zł. Wracając do tematu wysokości opłat podwyżki są zaplanowane w przedziale 

od 5 zł do 60 zł. Aktualnie opłaty za przeprowadzenie egzaminu są na niezmiennym 

poziomie od 2013 roku. Związek Województw RP podjął działania starając się pomóc 

sejmikom województw i 5 stycznia br. opracował rekomendacje w sprawie określenia 

przez sejmiki opłat za egzamin państwowy na prawo jazdy i wskazał, aby były one 

jednolity we wszystkich województwach, tj. na maksymalnym poziomie wskazanym 

w ustawie. Propozycje ustalenie wysokości opłat w projekcie uchwały pokrywają się 

z rekomendacjami Związku Województw. Ustawa dokonuje również istotnych zmian 

w zapisach art. 119. Przychodem ośrodka może być dotacja podmiotowa lub celowa 

udzielana z budżetu województwa na zbilansowanie lub dofinansowanie kosztów 

realizacji zadań, o którym mowa w art. 117. Czyli podstawowej działalności, z której 

przychody mają WORD. Natomiast dalej informuje się, że dotacje dla ośrodka nie 

mogą przekroczyć 50% kosztów jego działalności na realizację zadań.  

Radna Ewa Żak – o ile podniosły się opłaty, np. w tej chwili mamy 50 zł za część 

teoretyczną.  

Iwona Kiwior Dyrektor Departamentu Transportu i Drogownictwa – ogólnie 

podwyżka wynosi do 60 zł. Natomiast jeżeli chodzi o poszczególne opłaty, to za cześć 

teoretyczną w tej chwili jest 30 zł, a proponowana 50 zł. Kategoria A1 - A2 jest 180 zł, 

a proponowana 200 zł. Kategoria D i AM jest 140 zł, a proponowana 200 zł. Kategoria 

C jest 200 zł, a proponowana 250 zł. Kategoria D jest 200 zł, a proponowana 250 zł. 

Kategoria C+E i D + E jest 245 zł, a proponowana 250 zł. Kategoria B1, B96 jest 70 zł, 

a proponowana 200 zł. Kategoria B+E jest 200 zł, a proponowana 250 zł.   

Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie ustalenia wysokości opłaty za przeprowadzenie egzaminu 
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państwowego na prawo jazdy w Wojewódzkich Ośrodkach Ruchu Drogowego 

na terenie województwa śląskiego (druk VI/627).  

 

Komisja w głosowaniu: za - 7, przeciw - 0, wstrzymał się – 1 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie ustalenia wysokości opłaty 

za przeprowadzenie egzaminu państwowego na prawo jazdy w Wojewódzkich 

Ośrodkach Ruchu Drogowego na terenie województwa śląskiego (druk VI/627). 

 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Śląskiego na lata 2023-2035 (druk 

VI/629).  

Elżbieta Stolorz–Krzisz Skarbnik Województwa – wprowadzamy dwa nowe 

przedsięwzięcia. Pierwsze to wprowadzenie programu polityki zdrowotnej 

pn. Wsparcie leczenia niepłodności metodą zapłodnienia pozaustrojowego in-vitro. 

Przedsięwzięcie to zaplanowano na lata 2023-2026 (po 5 mln zł rocznie). Drugie 

przedsięwzięcie to kompleksowa modernizacja oświetlenia na Stadionie Śląskim. 

Miało być to zadanie jednoroczne, ale z uwagi na przedłużenie się procedury 

zamówień publicznych oraz robót, będzie dokończone w tym roku. Środki w wysokości 

5 mln 400 tys. zabezpieczone są z budżetu własnego. W siedmiu przedsięwzięciach 

dokonujemy zmiany limitów wydatków. Część limitów się zmniejsza, a część przesuwa 

na rok 2024. Nastąpi też zmiana wykonawców w zawiązku ze zmianą regulaminu 

organizacyjnego UM (z dwóch departamentów powstał jeden Departament Inwestycji 

i Projektów Regionalnych). W Załączniku 1 na skutek przesunięć środków zmniejszają 

się per saldo dochody bieżące i zwiększają majątkowe, podobnie jest po stronie 

wydatków.   

Radna Ewa Żak – kto będzie dyrektorem Departamentu Inwestycji i Projektów 

Regionalnych?  

Elżbieta Stolorz–Krzisz Skarbnik Województwa – mam być ogłoszony konkurs.  

Radny Piotr Czarnynoga – nie chciałbym być przeciwko WPF, bo z wyjątkiem jednej 

zmiany nie jestem przeciw. Nie jest wielką tajemnicą, że wielu z nas nie poprze 

programu in-vitro. Może Pan Przewodniczący wymyśli taką formułę w której 

moglibyśmy wyrazić swój sprzeciw odnośnie tej części zmian WPF, a poprzeć 

pozostałe zmiany.   

Przewodniczący – nie wymyślę, mamy opiniować projekt uchwały, od tego nie 

możemy odejść. Natomiast oczywiście na sesji Sejmiku można wyrazić swoje 

niezadowolenie w jakimś punkcie. Zaproponował, aby Komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Województwa Śląskiego na lata 2023-2035 (druk VI/629).  

 

Komisja w głosowaniu: za - 5, przeciw - 2, wstrzymał się – 2 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Województwa Śląskiego na lata 2023-2035 (druk VI/629). 

 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian 

w budżecie Województwa Śląskiego na 2023 rok (druk VI/630).  

Elżbieta Stolorz–Krzisz Skarbnik Województwa – z uwagi na wprowadzenie dwóch 

nowych przedsięwzięć należało znaleźć na nie środki finansowe. Środki są 
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przesuwane miedzy działami i z Działu 600 Transport i łączność pochodzi 7 mln zł 

(z czego 5 mln 400 tys. zł na oświetlenie na Stadionie Śląskim). Departament 

Transportu i Drogownictwa po analizie wskazał, że można te środki przesunąć bez 

szkody na zakres i możliwość wykonania zadań. Pozostałe 1 mln 600 tys. zł jest 

na boisko z halą łukową o konstrukcji drewnianej. Nie wpłynęła jeszcze dotacja 

Ministerstwa Sportu na ten cel, a roboty muszą trwać. Następnie 5 mln zł na program 

in-vitro pochodzi z Działu 757 Środki na obsługę długu. Nie został zaciągnięty żaden 

kredyt do końca roku i będą duże oszczędności na odsetkach. Kolejne 500 tys. zł 

z Działu 750 Administracja publiczna proponuje się przesunąć do Działu 630 Turystyka 

na ogłoszenie otwartego konkursu ofert na program pn. Śląskie turystyka bez barier.  

Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie zmian w budżecie Województwa Śląskiego na 2023 rok 

(druk VI/630).  

 

Komisja w głosowaniu: za - 5, przeciw - 2, wstrzymał się – 2 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian w budżecie 

Województwa Śląskiego na 2023 rok (druk VI/630). 

 

 

 

Przewodniczący zakończył posiedzenie Komisji. 
 

Protokół sporządził Przewodniczący Komisji 
Grzegorz Motyka Marek Kopel 

 


